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Z A P I S N I K 

 
Skupštinu otvara predsedik Božana Ostojić i predlaže dnevni red, radno predsedništvo i 
verifikacionu komisiju koje je skupština usvojila jednoglasno. 

 
1. IZBOR RADNOG PREDSEDNIŠTVA 
 
Božana Ostojić 
Zoran Radojičić 
Golub Marić 
 
2. IZBOR VERIFIKACIONE KOMISIJE 
 
Jovan Petrović 
Slađan Stošić 
 
Verifikaciona komisija je ustanovila da je na početku rada prisutno 23 delegata sa pravom 
glasa od ukupno 27. U toku rasprave o 3. Tački, skupštini su se priključila još 2 delegata. 

 
3. IZVEŠTAJ O RADU SOPASa I FINANSIJSKI IZVEŠTAJ ZA 2011. GOD 
 
Božana Ostojić je pročitala izveštaj koji je prethodno podeljen delegatima. 
 
IZVOD IZ IZVEŠTAJA : U toku predhodne godine SOPAS je imao značajne aktivnosti u 
organizaciji i učešću mnogih takmičarskih, ekoloških, sportskih dogadjaja. Najznačajniji je 
veliki uspeh Branka Petrovića koji je tokom 2011. nekoliko puta pomerao svetski rekord koji 
sada iznosi 12.11 min. Uspešni su bili i takmičari u podvodnom hokeju koji su učestvovali na 
nekoliko medjunarodnih takmičenja i bili 2 puta drugoplasirani u Budimpešti, zatim u 
podvodnoj fotografiji, apnei i plivanju perajama, gde su prvi put naši takmičari učestvovali u 
dva finala. U podvodnom video snimanju je osvojeno 2. mesto, kao i u podvodnoj fotografiji. 
Bilo je i nekoliko ekoloških akcija, a održan je još jednom uspešno i festival podvodnog 
filma. SOPAS je radio i na usaglašavanju svojih pravnih akata sa zahtevima novog Zakona o 
sportu. Instruktorski kadar SOPASa priprema nove priručnike za obuku ronilaca, koji će 
uskoro biti i objavljeni. Pored brojnih kurseva za ronilačke kategorije, održana su i dva 
instruktorska kursa za zvanje I1 i I2. SOPAS je u vrlo dobrim i intenzivnim kontaktima sa 



resornim ministarstvo i olimpijskim komitetom. Poseban osvrt Božana Ostojić je imala na 
akciju čišćenja Savskog jezera koje je i medijski dobro propraćeno, ali je dalo i vrlo koristan 
učinak. Naglasila je  i poboljšanje rada u takmičarskim selekcijama, gde su prvi put 
zabeleženi vredni medjunarodni uspesi.  
Valerije Ljubičić je ispred nastavne komisije je dodao da je prihodovano oko 200.000din po 
sonovu licenci i 100.000 od kurseva, te da je od toga usmereno na prezentaciju (realizaciju) 
kursevea i izradu priručnika oko 200.000 din i predložio da se principijelo sredstva od ovih 
naplata uvek usmeravaju na pokrivanje troškova stručnog rada. 
 
DISKUSIJE: 
Bratislav Marković : smatra propustom što SOPAS nije učestvovao u realizaciji akcije 
čišćenja korita ušća Save u Dunav u organizaciji RK Amfora u kojoj je učestvovalo oko 300 
ljudi i 30 ronilaca. 
Božana Ostojić : pohvaljuje akciju i čestita RK Amfori na izvedenoj akciji i navodi da 
SOPAS zvanično nije učestvovao jer nije bio pozvan, ali su pojedinačno čalnovi SOPASa bili 
prisutni. 
Zoran Radojičić : učešće u ovakvoj akciji bi imponovalo SOPASu i ako se takva akcija 
ponovo organizuje i SOPAS bude pozvan vrlo rado će učestvovati. inače se izveštaji o radu 
šalju u razne institucije i ovakva stavka u izveštaju bi bila svakako dobrodošla. 
Slobodan Panić : pita zašto nema izveštaja na sajtu? i pitanje za nastavnu komisiju: da li su 
sredstva za štampanje priručnika prebačena ili će se objaviti javni konkurs? 
Valerije Ljubičić : nije još odabrana štamparija kojoj bi se poverio posao, a nastavna komisija 
je naručila rad. 
Miroslav Galić : pita koliko je u 2011. god. izdato kartica (u odnosu na 2010.) 
Valerije Ljubičić : daje odgovor da ne postoji takva evidencija. 
Miodrag Bajčetić : hvali izveštaj u odnosu na prethodne, ali ponavlja već ranije iznetu 
primedbu da isti mora biti dat članovima ranije kako bi se pripremili za diskusije. navodi 
primedbu da u tački 5 nije data vrsta takmičenja već samo mesto održavanja. 
Milorad Djuknić : opravdava ovaj nedostatak pomeranjem termina skupštine koji se desio 
zbog rokova za usaglašavanjem sa novim Zakonom, ali prihvata osnovanost primedbe. 
Slavko Makara : pita za ostatak novca od budžeta u iznosu od 900.000, jer to može da ima 
posledicu koj projektovanja iznosa iz budžeta za naredni period. 
Božana Ostojić : preostala sredstva nisu iz budžeta već iz prihoda i kao takva neće proizvesti 
nikakvu negativnu posledicu, ali i potreba da na računu uvek ostane određeni iznos. 
Zoran Radojičić : dodaje da su budžetske inspekcije kontrolisale finansijsko poslovanje i nisu 
našle nepravilnosti. 
Dragan Perošević : kritikuje članove zbog malog odziva na takmičarske aktivnosti 
Zoran Radojičić : upućuje poziv svim klubovima da se aktiviraju u takmičarskim selekcijama 
i da zainteresuju mladje članstvo. 
Miodrag Bajčetić : podržava prethodne diskusije (daje primer svog kluba) 
Zoran Radojičić : upućuje predlog da se akcija čišćenja korita Save i Dunava unese u izveštaj 
kao dopuna i naglasi članstvo organizatora u SOPASu. 
Vojislav Vuković : dodaje da se organizatori ovakvih akcija ubuduće obrate SOPASu 
zvanično i da akcije budu pod okriljem SOPASa 
predlog je dat na glasanje i usvojen sa 24 ZA i 1 PROTIV 
 
4. USVAJANJE STATUTA 
 
Slobodan Panić : pita da li na adresu Saveza stigao njegov predlog izmene Statuta 



Zoran Radojičić : odgovara potvrdno i objašnjava da je upravni odbor odbacio taj predlog kao 
nevalidan jer se radi o potpuno novom Statutu koji izmedju ostalog ne bi bio uskladjen sa 
novim Zakonom. 
Slavko Makara : daje više predloga za izmene pojedinih članova i to 
čl.9 da u slučaju sprečenosti predsednika da obavlja svoju funkciju on ili upravni odbor daje 
pisano ovlašćenje nekom od članova upravnog odbora. 
čl. 30 tačka 2. da se ispred bira i razrešava ubaci reč predlaže 
čl. 32 pedsednik predlaže članove upravnog odbora a skupština ih usvaja 
čl. 33 da da se ispred bira i razrešava ubaci reč predlaže 
čl. 38 u slučaju prestanka mandata predsednika pre isteka, bira se novi član sa mandatom do 
kraja prethodnog mandata 
čl. 39 predsednik deo svoje nadležnosti može preneti na člana upravnog odbora uz saglasnost 
upravnog odbora 
čl. 45 brisati reč statut u navođenju opštih akata( statut nije opšti akt) 
čl. 47 dati rok za usvajanje opštih akata godinu dana od usvajanja statuta 
čl. 53 za štetu nastalu donošenjem odluke ne odgovara član koji je bio uzdržan ili protiv te 
odluke 
Tekst statuta potpisuje predsedavajući skupštine. 
Miodrag Bajčetić : Predlaže da skupština upravlja imovinom i finansijskim poslovanjem a ne 
upravni odbor. 
Slavko Makara : predlaže da prethodni predlog bude predmet opštih akata a ne statuta , kao i 
da sitne korekcije statuta uradi upravni odbor samostalno. 
Miodrag Bajčetić :  
čl. 9.promeniti odredbu kojom visinu članarine određuje upravni odbor i dati u nadležnost 
skupštine, kao i za svaku drugu uslugu , npr. cenovnik. 
čl . 39 tačka 9. brisati imenuje i određuje  
Slavoljub Jovanović :upozorava na činjenicu da u slučaju prestanka rada kluba imovina 
pripada savezu. 
Zoran Radojičić : pojašnjava da je ta odredba u skladu sa zakonom koji predviđa prelazak 
takve imovine na instituciju višeg reda 
Slobodan Panić : konstatuje da je statut loš, počevši od zakona do standarda koji ne ispunjava, 
navodi da je kratak rok za pripremanje diskusije o statutu i pita šta sa onima koji su posao 
preregistracije već završili i doneli svoje statute pre usvajanja ovog statuta. 
Milorad Đuknić : daje objašnjenje da je na web sajtu SOPAS-a data matrica dobijena od 
ministrstva sporta da ne bi bilo kolizija izmđu statuta klubova i saveza, kao i neke nove stavke 
(npr. ati-doping, javnost rada...), kao i činjenica da je novi zakon urađen zbog velikih klubova 
a da su izmene u malim organizacijama simbolične. 
Slobodan Panić : pita da li će se diskutovati o njegovim predlozima izmene statuta koje je 
dostavio putem e-maila, ali nakon kraće rasprave povukao je svoj predlog 
predlog je dat na glasanje i usvojen sa 23 ZA i 1 PROTIV i 1 UZDRŽAN 
 
4. RAZNO 
 
Zoran Radojičić : komisija formirana od strane upravnog odbora o datumu formiranja prvog 
saveza je sačinila izveštaj koji će prezentovati Bratislav Marković 
Bratislav Marković : na osnovu raspoloživih dokumenata postoje dva relevatna datuma i to 
1966. i 1971. koji oba na sličan način tretiraju formiranje prve skupštine , i u svojstvu 
predsednika oba potpisuje Petar Stevčić.Komisija se ipak opredelila sa dvaglasa ZA i jednim 
PROTIV da je datum osnivanja prvog saveza 1966. godina. 



Slobodan Panić : demanuje da je ovo relevantan datum već samo formalan, i da je 1971. pravi 
datum formiranja prvog saveza. 
Zoran Radojičić : dodatno dokumentuje odluku komisije u korist prvog datuma. 
Bruno Bratović : dodaje da kao pravni naslednici imamo pravo i na datume koji su bili validni 
u bivšoj državi i bivšem savezu 
Miodrag Bajčetić :  zalaže se za hitno usvajanje cenovnika usluga  
Slavko Makara : se zalaže takođe za što hitnije donošenje kalendara takmičenja, kroz 
terminski plan, a organizatori se mogu birati kasnije  
Božana Ostojić : Obećava da će uskoro biti formiran kalendar 
Slobodan Panić : postavlja pitanje o roku uplate članarina klubova savezu. 
Božana Ostojić : 1.5. tekuće godine 
Valerije Ljubičić : predlaže da se u okviru kalendara organizatori takmičenja biraju kroz više 
predloga i da ih upravni odbor izabere 
Miodrag Bajčetić : pita o planu rada za 2012. godinu 
Zoran Radojičić : odgovara da je u izradi i da će uskoro biti završen i objavljen na web 
sajtu.Zatim upoznaje skupštinu sa sadržajem e_mail-a dobijenog od Stojana Bogosavljeva o 
osnivanju nacionalnog ronilačkog saveza, koji su predložili Stojan Bogosavljev i Slobodan 
Panić , koji odmah negira svoju ulogu i naglašava da nikada nije čuo o tome. 
Više diskutanata  : ističu da su dobili  isti e_mail i u prilog tome predlažu da SOPAS proširi 
svoje nadležnosti na nacionalnom nivou, da je potrebno da svi članovi ulože maksimum svog 
angažovanja na jačanju matičnog saveza i da je nespojivo članstvo u bilo kom paralelnom 
savezu sa članstvom u SOPAS-u, ne negiraqjući mogućnost postojanja i drugih saveza sa 
sopstvenim članstvom. Usaglaseno je da clanovi SOPAS automatski gube clanstvo ukoliko  
se angažuju i ucestvuju u radu ili su clanovi paralelnog Saveza. 
Božana Ostojić : u završnoj reči poziva na masovnije učešće u akciju čišćenja savskog jezera 
predviđenoj za kraj maja . 
 
Skupština je završila rad u 13:45, zapisničar  Vujović Zoran 
 
Overivači zapisnika: Jovan Petrović i Sladjan Stosic. 
 
 
 
 
 
 


